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Ad.11. Zakończenie. 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek złożył wszystkim radnym oraz 
gościom najserdeczniejsze życzenia świąteczne i zakończył XIII sesję Rady 
Miejskiej Borku Wlkp.  
Do życzeń świątecznych dołączył się także Burmistrz.  
 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady 
 
Wiesława Wójcik     Roman Kręciołek 
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 Radny – Andrzej Kubiak zapytał, co z projektem uchwały dotyczącym 
podatku rolnego. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt uchwały przygotowuje się tylko w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako podstawy do obliczenia 
podatku  rolnego. Jeśli Rada przyjmuje ogłoszoną przez Prezesa Głównego 
Urzędu Statystycznego  średnią cenę skupu żyta, która według komunikatu z 
dnia 17.10.2003 roku, która wynosi 34,57 zł za 1q to nie podejmuje się uchwały 
w tej sprawie.  
 
Burmistrz dodał, że na posiedzeniach Komisji Rady nie zgłoszono wniosku o 
obniżenie ceny żyta. 
 
Radny – Jerzy Prałat wnioskował o zaproszenie przedstawicieli spółki 
„Zdrowie” i przedstawienie informacji na temat zawarcia kontraktu z 
Narodowym Funduszem Zdrowia. 
 
Nikt w tym temacie głosu nie zabrał. 
 
Radny – Michał Dopierała zapytał jakie działania prowadzi Gmina wobec 
upadłości „Kombinatu 2000” w Jeżewie. 
 
Burmistrz wyjaśnił, że kombinat zgłosił gotowość oddania od dnia 1 grudnia br. 
w dzierżawę swoich gruntów, jednak Agencja Nieruchomości Rolnej Oddział 
Terenowy w Poznaniu  nie podjęła jeszcze stosownych decyzji. Dalej dodał, że 
cześć gruntów powinna być przeznaczona na powiększenie gospodarstw 
indywidualnych.  
 
 Radny – Tomasz Pawlak wnioskował o zaplanowanie w budżecie na rok 
2004 ustawienia przystanku autobusowego w Dąbrówce. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, aby radni zainteresowali się tworzonym 
budżetem na rok 2004. 
 
Sołtys wsi Skoków – Władysław Szymczak zapytał czy rolnicy maja składać 
zapotrzebowanie na grunty od Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu na 
powiększenie gospodarstw indywidualnych. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nabycie gruntów odbywać się będzie na 
podstawie przetargu (przetarg ograniczony tylko dla rolników z terenu naszej 
gminy). Dalej dodał, że temat ten powinien być omawiany na posiedzeniu 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
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przeciwni sprzedaży mieszkań w budynku szkolnym i nikt nie chce wziąć pod 
uwagę tej opinii. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wyraża zgodę tylko na 
sprzedaż lokali mieszkalnych, natomiast szkoła pozostaje obiektem gminnym. 
Więcej uwag nie zgłoszono, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 
w/w projektu uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 radnych wstrzymało się  
od głosowania, 1 radny był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/ 102 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 11 
do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych. 
  
 Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek przedstawił informację ze 
spotkania z przedstawicielami Narodowego Funduszu Zdrowia. Na rok 2004 
Spółka „Zdrowie” z Borku Wlkp. nie podpisała kontraktu z NFZ, co wiąże się z 
brakiem opieki lekarskiej w nowym roku. Stawka miesięczna na pacjenta 
wynosi 3,76 zł, po odliczeniu na transport, dzienna i nocną pomoc wyjazdową 
(pogotowie), pomoc ambulatoryjną, badania diagnostyczne pozostaje 0 zł na 
pacjenta. 
 
Burmistrz wyjaśnił, że z lekarzami spółki „Zdrowie” w Borku Wlkp. zostaną 
przeprowadzone rozmowy. 
 

Następnie Burmistrz odpowiedział na zgłoszone zapytanie radnego – 
Michała Dopierały. A mianowicie, ostatnie dłuższe wyłączenie energii 
elektrycznej było związane z większa awarią. Poza tym dodał, że Zakład 
Energetyczny ENEA w Kościanie przysłał odpowiedź w związku z 
wystosowanym apelem Rady Miejskiej Borku Wlkp. dotyczącym częstych 
wyłączeń energii elektrycznej (odpowiedz ta znajduje się u Inspektora Urzędu 
Miejskiego – Mariana Gintra, zainteresowani mogą się z nią zapoznać). 
Radny – Michał Dopierała uznał wyjaśnienia za wystarczające. 
 
Ad.10.Wolne głosy i wnioski.  
 

Dyrektor Zespołu Szkół w Borku Wlkp. – Krzysztof Baska poinformował, 
że szkoła organizuje zbiórkę funduszy na kupno sztandaru szkoły. Następnie 
dodał, że szkoła przeprowadza również referendum dotyczące wyłonienia 
patrona Zespołu Szkół w Borku Wlkp. Jego wyniki zostaną przedstawione 
Radzie Miejskiej z prośba o podjęcie stosownej uchwały. 
Nikt w tej sprawie głosu nie zabrał. 
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i) ustalenia podatku od środków transportowych 
 
 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały  
w powyższej sprawie. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i  nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/ 100 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu. 
 
 
j) przystąpienia do „BIOPAL” – Spółki z ograniczoną  

                 odpowiedzialnością z siedzibą w Gorzowie Wlkp., wniesienia aportu  
                 i przeniesienia własności nieruchomości.  

 
Wiceprzewodnicząca Rady – Regina Kot przedstawiła projekt uchwały w 

powyższej sprawie. 
 
Radny – Michał Dopierała zapytał, gdzie i do kogo można zgłaszać wnioski 

o pracę w Spółce „BIOPAL”. 
Burmistrz wyjaśnił, że podania o pracę będzie można składać po wybraniu 

przez wspólników spółki zarządu oraz dyrektora biura tejże spółki. 
 

Innych uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się  
od głosowania i  nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/  101 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 10 
do niniejszego protokołu. 

 
 

k) zbycia lokali mieszkalnych położonych w Zalesiu 
 

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek przedstawił projekt uchwały w 
powyższej sprawie. 

Radny – Andrzej Kubiak zwrócił uwagę, że kiedy proponowano do 
sprzedaży nieruchomość w Borku Wlkp. przy ul. Lisia Droga 1 (Ośrodek 
Zdrowia), wówczas uszanowano wolę społeczeństwa, które było przeciwne 
sprzedaży tej nieruchomości. Dalej dodał, że mieszkańcy wsi Zalesie są 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego– 
0,15 zł od 1 m2 powierzchni; 
 

2) od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych – 0,35 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej –13,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 8,06 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej; 

 
d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 

udzielania świadczeń zdrowotnych –3,46 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej; 

 
e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 
publicznego – 3,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

 
 
 
Radny – Andrzej Kubiak proponował aby stawka podatku od gruntów 
pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego na rok 2004 
wynosiła 0,11 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.        
 
Propozycje radnego Andrzeja Kubiaka poparło 4 radnych, 11 radnych głosowało 
za propozycją przedstawioną przez Burmistrza czyli 0,12 zł, nikt nie wstrzymał 
się od głosowania. 
 
 
 W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu 
uchwały w powyższej sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 3 radnych wstrzymało się  
od głosowania, nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIII/  99 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 8 
do niniejszego protokołu. 
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Do przedstawionego przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały nikt 

nie zgłosił uwag, wobec powyższego przeprowadzono głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się  
od głosowania i  nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/  97 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 6  
do niniejszego protokołu. 

 
 
 

c) zmian budżetu i w budżecie miasta i gminy na rok 2003  
 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Rożek przedstawił projekt uchwały  
w powyższej sprawie. 
Burmistrz wyjaśnił, że w związku z nieotrzymaniem pożyczki z NFOŚ i GW w 
Warszawie w kwocie 700.000,- zł zaszła konieczność zmiany projektu uchwały 
w stosunku do projektu przedstawianego na posiedzeniach Komisji Rady.  
 
Nikt w tej sprawie głosu nie zabrał. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i  nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/  98 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 7  
do niniejszego protokołu. 
 
h) ustalenia podatku od nieruchomości 
 

Wiceprzewodnicząca Przewodniczącego Rady – Regina Kot przedstawiła 
projekt uchwały w powyższej sprawie. 
Sołtys wsi Dąbrówka i Ustronie – Sylwester Celka wnioskował o przedstawienie 
dotychczasowych stawek podatku. 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek poinformował o wysokościach 
stawek podatku od nieruchomości obowiązujących w roku 2003, a mianowicie:  
1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu  
      na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i  budynków –   
      0,50 zł od 1 m2 powierzchni; 
 
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

wodnych-  3,38 zł od 1 ha powierzchni;  
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W dalszej kolejności Burmistrz wyjaśnił, że ogłoszono wyniki Wielkiego 
Rankingu Miast 2003. Miasto Borek Wlkp. zajęło 47 miejsce wśród 459 małych 
miast (niepowiatowych) i zaliczone zostało do miast pierwszej klasy potencjału 
rozwojowego. 
Dalej poinformował, że Gmina Borek Wlkp. została laureatem I edycji 
Wielkiego Konkursu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej pn. ”Nasza Gmina w Europie”. Za działania na rzecz ochrony 
środowiska przyznano  naszej gminie nagrodę w wysokości 100.000,- zł. 
Burmistrz wyjaśnił, że do dnia 22 grudnia br. wskazane środki powinny 
wpłynąć do budżetu, dodał także, że do uzyskania tej nagrody przyczynił się w 
znacznej mierze Inspektor Urzędu Miejskiego ds. Ochrony Środowiska – 
Mirosław Twardowski. 
Następnie Burmistrz poinformował, że w dniach od 27 – 29 listopada br. jako 
członek Stowarzyszenia Gmin Nadobrzańskich był z wizytą w Niemczech w 
celu otrzymania informacji na temat aktualnego stanu prac nad Studium 
Wykonalności.  
Natomiast w dniu 09. grudnia br. w Urzędzie  Miejskim odbyło się spotkanie 
poświęcone prezentacji technicznej części Studium Wykonalności przez firmę 
Steinbacher – Consult z NeusaB (Niemcy).  
 
 Przewodniczący Rady w imieniu wszystkich radnych złożył 
podziękowania Burmistrzowi oraz pracownikom Urzędu Miejskiego za trud 
pracy włożony w rozwój naszej gminy. Dalej dodał, że Rada pracuje nad formą 
przyznania nagrody dla Burmistrza. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) powołania radnego Tomasza Szczepaniaka w skład Komisji Oświaty, 
Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa i 
Porządku Publicznego 

 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek przedstawił projekt uchwały w 

powyższej sprawie. W związku z tym, iż nikt z obecnych nie zgłosił zastrzeżeń 
zarządził głosowanie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie wstrzymał się  
od głosowania i  nikt nie był przeciwny. 
Uchwała Nr XIV/  96 / 2003 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 5  
do niniejszego protokołu. 
 
 

b) powołania radnego Tomasza Szczepaniaka w skład Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu 
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Szczepaniaka zam. Borek Wlkp.  Przed przystąpieniem do wykonywania 
obowiązków radnego nowo wybrany radny musi złożyć ślubowanie.  
Po odczytaniu roty ślubowania nowo wybrany radny winien odpowiedzieć 
słowo „ślubuję”. 
 
Następnie Przewodniczący odczytał rotę ślubowania, po czym dodał, że  
ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania„Tak mi dopomóż Bóg”. 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 
Tomasz Szczepaniak odpowiedział: „Ślubuje, tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Ad.5. Zapytania i interpelacje radnych. 
 

Wpłynęło zapytanie radnego – Michała Dopierały dotyczące 
nieplanowanych wyłączeń energii elektrycznej przez Zakład Energetyczny w 
Kościanie. 
Radny – Jerzy Prałat zapytał, czy Burmistrz jest zorientowany w sprawie 
zabezpieczenia opieki lekarskiej mieszkańcom naszej gminy od 1 stycznia 2004 
roku w związku z nie podpisaniem kontraktu przez tutejszą spółkę „Zdrowie” z 
Narodowym Funduszem Zdrowia. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na w/w zapytania Burmistrz udzieli 
odpowiedzi w pkt. 9. Udzielanie odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 
 

Powyższe sprawozdanie złożył radny powiatu – Janusz Sikora, stanowi 
ono załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Radny – Andrzej Kubiak zwrócił uwagę, że na sesjach powiatowych za mało 
czasu poświęca się sprawom rolnictwa. 
Burmistrz stwierdził, że prezes Polskiego Stronnictwa Ludowego  powinien być 
zapraszany na posiedzenia Komisji Rady Powiatu. 
Radny Powiatu – Eugeniusz Bindrowski wyjaśnił, że prezes PSL jest zapraszany 
na sesje Rady Powiatu. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Ad.7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
 

W/w sprawozdanie przedstawił Burmistrz – Marian Jańczak, stanowi ono 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Poza tym Burmistrz poinformował, że wpłynęła ¼ środków na pomoc dla 
rolników w związku z klęska suszy (35,- zł za 1 ha). Wnioski będą realizowane  
wg zgłoszonej kolejności.  
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                 odpowiedzialnością z siedzibą w Gorzowie Wlkp., wniesienia aportu  
                 i przeniesienia własności nieruchomości.  

 

g) zbycia lokali mieszkalnych położonych w Zalesiu 
 

9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych. 
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie. 
 
 
Po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący Rady  zapytał, czy radni 
maja uwagi. 
 
Radny – Andrzej Kubiak  wnioskował o wycofanie projektu uchwały w sprawie 
zbycia lokali mieszkalnych położonych w Zalesiu, uzasadniając to sprzeciwem 
mieszkańców wsi. 
Radny – Jerzy Prałat poinformował, że nauczyciele w innych miejscowościach 
mieli możliwość wykupu mieszkań, wobec powyższego uważa, że lokale w 
budynku szkoły w Zalesiu należy również sprzedać.  
Wobec zgłoszonego wniosku Przewodniczący Rady proponował głosowanie. 
Za wycofaniem w/w projektu uchwały z porządku sesji głosowało 2 radnych, za 
pozostawieniem projektu w sprawie zbycia lokali mieszkalnych położonych w 
Zalesiu w porządku sesji głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosowania (nowo wybrany radny nie głosował). 
 
W związku z powyższym  przedstawiony wcześniej porządek sesji został 
przyjęty do realizacji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady. 
 

Przewodniczącego Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że radni mieli 
możliwość zapoznania się z treścią protokołu przed sesją, w związku, z czym 
prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 
Za przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania (nowo wybrany radny nie 
głosował). 
 
 

Ad.4. Ślubowanie nowo wybranego radnego Rady Miejskiej Borku Wlkp. 
 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w wyborach  uzupełniających do Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. odbytych w dniu 16 listopada br. wybrano –Tomasza 
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Protokół  Nr XIV/2003  
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu 11 grudnia 2003 roku 
w godz. od 1600 do 1930 

 
 
W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych) – lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
W sesji uczestniczył również wybrany w wyborach uzupełniających do Rady 
Miejskiej odbytych w dniu 16 listopada br. Tomasz Szczepaniak. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp., Skarbnik Gminy, 
Sekretarz Gminy, kierownicy jednostek podporządkowanych, dyrektorzy szkół  
i przedszkoli, radni powiatowi,  sołtysi oraz mieszkańcy miasta  - lista obecności 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.1. Otwarcie obrad. 
 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 
powitał wszystkich radnych oraz gości. 
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady. 
4. Ślubowanie nowo wybranego radnego Rady Miejskiej Borku Wlkp.  
5. Zapytania i interpelacje radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) powołania radnego Tomasza Szczepaniaka w skład Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego 

b) powołania radnego Tomasza Szczepaniaka w skład Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu 

c) zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na rok 2003 
d) ustalenia podatku od nieruchomości 
e) ustalenia podatku od środków transportowych 
f) przystąpienia do „BIOPAL” – Spółki z ograniczoną  


